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Notat fra møde den 29. april 2024. 

Tilstede: 
Ivan Ingemansen 
Dorthe Irvold 
Dan Vetter 
Kim Saxtofte Jensen 
Tue Mørch 
Henrik Jensen 
Kurt Pedersen 
Henrik Andersen 
Allan Hansen 
Bøje Nielsen 
Meiken Søndergaard 
 
 
Meiken orienterede om baggrunden for projektet, som er etableret ved at Køng Borgerforening har 
ansøgt Vordingborg kommune om GRØN PULJE. Projektet er bevilget i foråret 2023 med et beløb på 
283.160 kr.  

Status p.t. er at forvaltningen har fremsendt en ”drejebog” over de enkelte delprojekter og opgaven nu 
er at detailplanlægge og indhente diverse myndigheds godkendelser. 

Projektets enkeltdele vil selvfølgelig kunne ændres undervejs og at nye ideer er meget velkomne. 

 

Alle tilkendegav stor interesse i projektet og flere tilbød meget gerne at stille arbejdskræft og 
ekspertise til rådighed.’ 

Tue påtog sig at fremfinde og fremsende diverse luftfoto, samt bistå med diverse 
dispensationsansøgninger. 

Når Meiken har fået en aftale med kommunen om fjernelse af bådvrag, mødes dem der har mulighed 
herfor og samler disse samt andet hengemt affald. Ved samme lejlighed afholdes et statusmøde. 
Meiken indkalder. 
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”DREJEBOG”:  
1. Etablering af byskilt/grøn Port 

- tegn på luftfoto præcis hvor i ønsker at skiltet skal stå 
- beskriv hvordan i ønsker skiltet/porten skal udformes. (Er det en port 
man kører igennem? Er det et skilt i vejsiden? Hvilke materialer skal det 
bygges af?) 
- vedlæg gerne en skitse/illustration af skiltet. 

 

Dorthe og Ivan påtog sig at 
arbejde videre med denne 
opgave. Ivan havde medbragt 
nogle forslag til skiltning 
Kurt og Dan foretager opmåling 
og beskriver placering af ”skilt”. 
Husflidskolen har tidligere vist 
interesse for at være 
behjælpelig med udførelsen af 
skilt. 
 

2. Renovering af vej/sti fra Bankevejen til bådplads 
- tegn på luftfoto hvilken vej/sti, der er tale om 
- beskriv hvordan I ønsker at vejen skal renoveres. (skal græsset slås? 
Skal der planeres? Skal der lægges grus? Skal vejen gøres bredere?) 

 

Kurt og Dan opmåler og 
udfærdiger materialeliste. 
Stig og Dan fælder de selvsåede 
træer ind mod Egons mark. 
Egon har givet tilladelse hertil. 
 

3. Reetablering af bådplads/havn 
- tegn på luftfoto, hvor der ønskes etableret parkeringspladser,                 
2 bænkestativer, kano/kajakstativ 
- Beskriv hvordan I ønsker at forbedre området. (skal der graves, 
planeres, lægges grus? Er der beplantning i ønsker at fjerne?  
- beskriv bænkestativer og kano/kajakstativ. (Hvor højt er 
kano/kajakstativet? Hvor mange kano/kajakker er der plads til? Hvilke 
materialer bygges bænke og kano/kajakstativ af? 

 

Kurt og Dan opmåler og 
udfærdiger materialeliste. 
Kurt havde medbragt 
illustrationer af bådstativer 
udfærdiget i træ. Meiken 
anbefaler, at bådstativerne ikke 
bliver for høje, af hensyn til 
udsigten fra nr. 119 og 117. 
 
Meiken oplyste, at i henhold til 
fredningsbestemmelserne må 
der etableres 6 
parkeringspladser. 
 
Meiken kontakter forvaltningen 
m.h.p. at få bådvrag mv. fjernet. 
 
Ivan og Meiken byder ind med 
skiltning. 
 
Forslag om  
• Insekthotel. 
• Opbevaring til fiskenet,  

pagajer mv. 
• Opsætte skraldespand, som 

Borgerforeningen påtager 
sig tømningen af? 

 
4. Reetablering af Sjællandsleden 

- Tegn på luftfoto, hvor stien ønskes reetableret. 
- Beskriv hvordan I ønsker at reetablerer stien. (Skal der beskæres 
planter? Skal der planeres? Skal der lægges grus? Skal stien gøres 
bredere?) 

 

Kurt og Dan foretager opmåling. 
Stien tænkes etableres som en 
2 m. bred græssti, som 
Borgerforeningen påtager sig at 
slå min 2 x årligt. 
Det forudsætter at den nu 
tilgroede sti planeres. 
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5. Højen 

- Beskriv hvad der ønskes beskåret og ryddet op evt. med fotos.  
- Beskriv hvordan der ønskes etableret hegn. (materialevalg, 
udformning, placering) BEMÆRK: Der må ifølge fredningen ikke 
etableres et hegn og det vil derfor kræve en dispensation. Overvej om 
hegn er nødvendigt  

 

Højen tænkes ”tæmmes” 
således at muligheden for at 
benytte denne skønne plet 
reetableres. 
Lavt flethegn, af det afskårne 
løv ud mod skrænten. 

6. Boldbane 
- tegn på luftfoto, hvor bålplads, bænke og borde ønskes placeret.  
- Vær opmærksom på eventuelle nabogener ifb. med bålpladsen. 
- Vær opmærksom på at finde en placering udenfor det område der er 
beskyttet af §3 i naturbeskyttelsesloven 

Der tænkes ikke etableret 
bålplads, af hensyn til naboer. 
 
Meiken drøfter placering af 
bænkestativ samt indhenter 
tilladelse hos Jørn 
(Grundejerforenings formand). 
 

7. Gangsti/bålplads ved Bellisvej 
- Det anbefales at droppe ønsket om bådplads, da den ligger i et muligt 
yngleområde for rørhøg og/eller klyde. 
- Overvej om stien er relevant, hvis der ikke skal etableres bådplads. 
- Tegn på luftfoto, hvor stien ønskes forbedret.  
- Beskriv hvordan stien ønskes forbedret. (hvor bred skal den være? 
Hvilke belægning?) 

 

Bådpladsen er taget af 
tegnebrættet. 
Det bør overvejes om det er 
rentabelt at etablere en sti, da 
den øjensynlig vil være 
oversvømmet det meste af 
tiden.  

8. Solnedgangsbænk 
- Tegn på luftfoto, hvor bænken er placeret 
- Fint beskrevet, da bænken blot ønskes erstattet af en tilsvarende.  
- vedlæg eventuelt foto af eksisterende bænk 

 

 

9. Shelterplads 
- Tegn på luftfoto, hvor shelter, bålsted samt bord/bænkestativer 
ønskes placeret. 
- vedlæg illustrationer/situationsplan af hvordan shelterpladsen 
ønskes indrettet 
- fuldmagt fra grundejer 
- se formelle krav fra Kystdirektoratet og Fredningsnævnet 
 

Kim bød ind med at etablering 
af shelter mv. vil kunne udføres i 
samarbejde med EUC, hvilket 
betyder at vi alene vil have 
udgift til materialer. 
 
Kim påtog sig at tegne skitser til 
shelter. 
 
Meiken indhenter fuldmagt fra 
grundejer. 
 

 
 
 
 
 
 

 


